



English Version

Policy Name:	<b>IUCN Red List Species Protection Policy</b>
--------------	--

▪ **Policy Information:**

Code:	PS_64_SDG15_3
Issue date:	2018
Revision, Date:	V05, 2025
Evaluation Frequency:	Yearly
Level of Confidentiality:	Public
Pages:	1
Policy Approved Date:	22 Feb 2018
Decision of the Deans Council:	24 July 2018/2019

▪ **Responsibilities and implementation:**

Follow-up, review and development:	Strategies and Policies Committee, Sustainability and Ranking Office
Accreditation:	Human Resources and Institutional Development Unit
Application (scope):	Deanships, academic colleges, scientific and administrative centers, administrative units and departments.

▪ **Policy Statement:**

The University is committed to protecting threatened species listed on the IUCN Red List and ensuring the sustainability of their natural habitats. The university supports biodiversity conservation in areas related to the campus by applying sustainability standards and complying with the International Union for Conservation of Nature (IUCN) requirements.

▪ **Policy objectives (desired outcomes):**

1.	Monitor threatened species within the university's scope and ensure their environmental safety.
2.	Enhance the protection of threatened species through comprehensive awareness and management measures.
3.	Collaborate with relevant entities to support the conservation of threatened species at both local and international levels.

▪ **Related procedures:**

1.	Threatened Species Monitoring and Protection Procedure
----	--

▪ **Key Performance Indicators (KPIs):**

1.	Compliance Rate with IUCN Standards
----	-------------------------------------

▪ **Recommendations of the last review:**

1.	Implement specialized training programs to raise awareness of the importance of conserving threatened species.
2.	Develop a management plan for natural areas on campus to protect biodiversity.
3.	Strengthen partnerships with environmental organizations to support local and international efforts in protecting species on the IUCN Red List.

النسخة العربية

اسم السياسة	سياسة حماية الأنواع المدرجة في القائمة الحمراء للاتحاد الدولي لحفظ الطبيعة
-------------	--

## المعلومات العامة:

الرمز:	PS_64_SDG15_3
تاريخ الإصدار:	2018
رقم المراجعة، وتاريخها:	V05, 2025
التقييم الدوري:	سنوياً
مستوى السرية:	عام
عدد الصفحات:	1
تاريخ اعتماد السياسة:	22 Feb 2018
قرار مجلس العمداء:	24 July 2018/2019

## المسؤوليات والتطبيق:

المتابعة والمراجعة والتطوير:	لجنة الاستراتيجيات والسياسات، ومكتب الاستدامة والتصنيفات
الاعتماد:	وحدة الموارد البشرية والتطوير المؤسسي
التطبيق (النطاق):	العمادات، والكليات الأكاديمية، والمراكز العلمية والإدارية، والوحدات والدوائر الإدارية.

## نص السياسة:

تلتزم الجامعة بحماية الأنواع المهددة والمدرجة في القائمة الحمراء للاتحاد الدولي لحفظ الطبيعة، وضمان استدامة بيئتها الطبيعية؛ بهدف دعم التنوع البيولوجي في المناطق المرتبطة بالجامعة من خلال تطبيق معايير الاستدامة والامتثال لمتطلبات الاتحاد الدولي لحفظ الطبيعة.
--

## أهداف السياسة (النتائج المرجوة):

1.	مراقبة الأنواع المهددة داخل نطاق الجامعة والتأكد من سلامتها البيئية.
2.	تعزيز حماية الأنواع المهددة من خلال إجراءات توعوية وإدارية متكاملة.
3.	التعاون مع الجهات المعنية لدعم الحفاظ على الأنواع المهددة على المستويات المحلية والدولية.

## الإجراءات المرتبطة:

1.	إجراء مراقبة وحماية الأنواع المهددة في مناطق الحرم الجامعي
----	--

## مؤشرات الأداء:

1.	نسبة التزام الجامعة بمعايير الاتحاد الدولي لحفظ الطبيعة
----	---

## توصيات آخر مراجعة:

1.	تنفيذ برامج تدريبية متخصصة لرفع الوعي بأهمية الحفاظ على الأنواع المهددة.
2.	إعداد خطة لإدارة المناطق الطبيعية في الحرم الجامعي لحماية التنوع البيولوجي.
3.	تعزيز الشراكات مع منظمات حماية البيئة لدعم الجهود المحلية والدولية في حماية الأنواع المدرجة ضمن القائمة الحمراء للاتحاد الدولي لحفظ الطبيعة.